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1) 합니다 Yapısı (Belirteçler, İlgi Tümceleri)
2. BÖLÜM
(2), (3), (4) ve (5)'deki örnekler, Korecedeki en saygılı konuşma düzeyini gösteren örneklerdir, (6), (7), (8) ve (9)'deki örnekler ise, konuşma düzeyinin en samimi şekli olan 한다yapısı için verilen örneklerdir. 한다 yapısı, Korecedeki konuşma düzeylerinin en samimi yapısı olmakla birlikte yazı dilinde kullanılma özelliğine sahiptir.
Özellikle Koreceyi yeni öğrenen bir kişinin düzgün bir konuşma yapabilmesi için öncelikle 합니다 yapısını öğrenmesi ve bu yapıyı öncelikli olarak kullanması gerekmektedir. 한다yapısı ise genellikle yazı dilinde karşımıza çıkmaktadır.
합니다 yapısı, dinleyen kişinin konuşan kişiden sosyal statü bakımından daha yüksek olduğu durumlarda kullanılır. Yani, dinleyici konuşanın büyükbabası, büyükannesi, babası, annesi, öğretmeni, yöneticisi olması konumunda ya da konuşucudan yaşça büyüktür ve mevki bakımından daha üst bir konumdadır. Bunlara ek olarak, konuşucu ile dinleyici arasında samimileşecek kadar ileri boyutla bir ilişki bulunmamaktadır. 한다yapısı ise, konuşanla dinleyen arasında herhangi bir sosyal konum ya da yaş farkının olmadığı durumlarda ya da yazı dilinde, konuşma dilindeki konuşucu-dinleyici bağlamı duyarlılığından bağımsız olarak yansız bir durumda kullanılır.
합니다 yapısının sonekleri -ㅂ니다ve -습니다`dır. Eylem kökü eğer ünlü ilc bitiyorsa -ㅂ니다 - ünsüzle bitiyorsa da -습니다 kullanılır.
Örneğin aşağıda verilen (11)'deki örneklerde 가- ve 예쁘- eylemleri ünlüyle bittiği için sözcüklere -ㅂ니다 soneki eklenmektedir. (12)'deki 읽-, 맑- eylemleri ise ünsüzle biten eylemler oldukları için  -습니다 kullanılmaktadır.
-ㅂ니다 ve -습니다 sonekleri tek yapı olarak yani –(스)ㅂ니다 olarak da ifade edilebilmektedirler. Burada parantez içinde yazılmış olan -스- eylemin ünsüz bir harfle bittiği durumlarda kullanılan -습니다 sonekini, diğeri de eylemin ünlüyle bittiği durumlarda kullanılan – ㅂ니다 sonekini ifade etmektedir.

1. 가다 → 갑니다, 예쁘다 → 예쁩니다.
2. 읽다 → 읽습니다, 맑다 → 맑습니다. 

SORU: Aşağıdaki eylemleri 합니다 yapısıyla yazınız.

	예쁘다
	→
	

	먹다
	→
	

	착하다
	→
	

	좋다
	→
	





